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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli választ igénylő kérdés

Lezsák Sándor úrnak
az Országgyűlés elnökének feladatait ellátó alelnöknek

Helyben

Tisztelt Alelnök Úr !

„Milyen intézkedéseket tervez a minisztérium, hogy a nagy számban távozni
kényszerülő közgyűjteményi dolgozók munkaerőpiaci reintegrációját segítse?” címme l
az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 . § (1 )
alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Réthelyi Miklós nemzet i
erőforrásért felel ős miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

A 2012 . évi költségvetési törvény vitájának kezdete el őtt is számos vészjelzést adtak a
kulturális intézmények és a kulturális szféra alkotó szereplői, hogy az esetleges tovább i
megszorítások gyakorlatilag ellehetetlenítik az intézményeket. Az LMP a költségvetés i
törvény vitájában jelezte a rossz állapotokat és még rosszabb kilátásokat a közgy űjtemények
helyzetét tekintve, melyet kiválóan mutat, hogy a 2011 . évi költségvetésben az állami
fenntartású közgyűjtemények költségvetési támogatása az eredeti tervben szerepl ő közel 1 1
milliárd forintról 8 milliárd forintra esik vissza; a személyi juttatásokra szánt keret pedig 8
milliárd forintról 6,3 milliárd forintra csökken . Ez azt jelenti, hogy – mivel további
bércsökkentésre nincs lehetőség – a szektorban körülbelül 15-20 százalékos létszámleépítésre
fog sor kerülni . Ez, túl azon, hogy önmagában elfogadhatatlan, rövid távon is további terheke t
ró a költségvetésre, mely többletkiadásokra forrás a javaslatban nem szerepelt .

Hammerstein Judit ekkor a bizottsági ülésen jelezte, hogy az „Említette az intézményekre
[értd: közművelődőse intézmények] váró jelentős létszámleépítést. Ez valóban így van, ezt mi
is drasztikusnak gondoljuk véljülr, és úgy látjuk – ezt egyébként minden fórumon hangoztatjuk
is , hogy ez csak akkor valósulhat meg, ha ennek finanszírozására központi költségvetési
támogatást kapunk, ez teljesen nyilvánvaló, egyébként az intézmények ezt nem tudjá k
végrehajtani. Hogy ez pontosan hogyan történjen intézményekre lebontva, illetőleg minden
esetben az elvárt megtakarítást egyeztetni kell-e a konkrét létszám-leépítési számmal, e
tekintetben még nyilván zajlik a konzultáció, ami azonban bizonyos – és ezt szeretném mé g
egyszer hangsúlyozni , hogy ehhez nekünk a végkielégítésekre, illetve az ehhez kapcsolód ó
járulékos kiadásokra vonatkozóan központi költségvetési támogatást kell kapnunk, különbe n
az intézmények nem tudják ezt végrehajtani”"

1 http://www .parlament .hu/biz39/bizjkv39/KSB/1110181 .pdf



Azóta a Kulturális és sajtóbizottság semmilyen tájékoztatást nem kapott ezzel kapcsolatban, a
költségvetést ennek tudatában fogadták el a kormánypárti képviselők 2011 decemberében.

A napokban jár le - az LMP a költségvetési vitában hangoztatott félelmeinek megfelelően -
körülbelül minden ötödik közgyűjteményi munkatárs felmentési ideje, akiknek a költségvetés i
törvény végrehajtásának érdekében az elbocsátását a kormány el őírta. A magyar múzeumi
szakma képviselőinek jelentős része a kormány által elő írt ötödölés következtében elveszíti az
állását – miközben az érintettek munkaerőpiaci helyzete sokszor majdhogynem reménytelen .
A törvény szerint utolsó munkanapjukon kellene megkapniuk végkielégítésüket, ezt azonba n
a kivéreztetett intézmények nem tudják kigazdálkodni . Senki nem tudja, mi lesz.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az érintett munkavállalók hogyan fogják a törvény által el őírt időpontban megkapni a
végkielégítést?

Az érintett munkavállalók a törvény által el őírt végkielégítésüket milyen forrásból fogják
megkapni?

Milyen intézkedéseket tervez a minisztérium, hogy a nagy számban távozni kényszerül ő
közgyűjteményi dolgozók munkaerőpiaci reintegrációját segítse ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012. április 27 .

Karácsony Gergel
LMP
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